

Stay in Mauritius under Premium Visa FAQs

About the Visa

The Premium Visa aims at encouraging foreign nationals to come for a long stay as a tourist, a retiree or a professional willing to come with his/her family and work remotely from Mauritius, in a COVID-safe destination.

It allows a non-citizen to stay in Mauritius for a period exceeding six (6) months up to one (1) year with an option to renew.

Who are eligible?

Any non-citizen from the list of countries listed in **Annex** is eligible to apply for a Premium Visa.

Note: Foreign nationals from countries not listed below can still enter Mauritius on a Tourist Visa and submit their online application for the Premium Visa during their stay in Mauritius.

What is the validity period?

The Premium Visa is valid for a period exceeding six months up to one year and is renewable.

A premium visa is required for those who intend to stay in Mauritius for a period exceeding 180 days in a calendar year. For those staying for less than 180 days, a tourist visa is granted on arrival to Mauritius.

Can I travel and re-enter the country on a Premium Visa?

The Premium Visa is a multi-entry visa, you can exit and re-enter the country during its validity.

How do you qualify for a Premium Visa?

In order to qualify for the Premium Visa, the applicant must have proof of his/her long stay plans and sufficient travel and health insurance for the initial period of stay. The following criteria should also be met :-

- i. applicant should not enter the Mauritius labour market;
- ii. the main place of business and/or source of income and profits should be outside Mauritius;
- iii. documentary evidence to support application such as purpose of visit, accommodation etc.; and
- iv. other basic immigration requirements.

Mode of Application

Application for the Premium Visa must be submitted online on the following link [Apply for Premium Visa](#). It is a simple online process with no processing fee applicable.

What do you need to complete the form?

		1 st time Application	Renewal
Documents to be uploaded			
1	Premium Visa Application Form duly filled online	✓	✓
2	Bio data page of Passport	✓	✓
3	Passport Size Photo	✓	Not Applicable
4	Copy of airline ticket (including return ticket for intended period of stay – beyond 6 months)	✓	✓
5	Travel and Health Insurance for intended period of stay	✓	✓
6	Letter of accommodation for intended period of stay:	✓	✓
	Hotel booking or rental agreement or Letter of invitation from host, proof of address, copy ID/passport or residence permit of host	✓	✓
		✓	✓
7	Evidence of funds:		
(i)	Copy recent bank statements for the last three (3) months	✓	✓
(ii)	Proof of monthly income (employment contract or attestation for monthly revenue) <i>Minimum amount of USD 1500 per month for each adult applicant and minimum amount of USD 500 per month for each dependent child</i>	✓	✓
8	Dependent:		
(i)	Spouse – Married Certificate (in English or French Language)	✓	Not Applicable
(ii)	Children – (a) Birth Certificate (in English or French Language) (b) Letter of consent (when accompanied by one parent only)	✓	Not Applicable
		✓	✓
9	Any other documents as may be required by this Office	✓	✓

Note

- For applicants applying from abroad, the Premium Visa will be issued for 1 year subject to submission of all required documents. The Premium Visa will remain valid for travel for a period of six (6) months. **Day 1** of the 1-year Premium Visa will start upon date of arrival in Mauritius.
- For applicants already residing in Mauritius on a tourist visa and applying for a Premium Visa from within Mauritius, the duration of the Premium Visa will be aligned with the validity of health insurance and return ticket (insurance and return ticket should be more than 6 months).

Wait for validation: Do I receive visa document via email?

The e-visa will be issued via email.

Free of charge visa

The Premium Visa is issued free of charge. There is no processing fee applicable.

Health protocols

All passengers under Premium Visa will have to go through the sanitary and health protocols established by the Ministry of Health and Wellness. Health protocols are regularly reviewed in line with the country's requirements and the status of the global pandemic and can be viewed on <https://mauritiusnow.com/>.

Tourist visa for a holiday not exceeding 180 days.

A tourist visa is granted for a short period of leisure travel. Foreign nationals are granted tourist visa for a cumulative period of stay not exceeding 180 days in a calendar year.

I came to Mauritius on a Tourist visa. Can I apply for a Premium Visa?

Yes, you can apply for a Premium Visa during your stay under a Tourist Visa in Mauritius.

Can I apply for an Occupation Permit or Residence Permit if I want to work or live for a longer period in Mauritius?

A foreign national staying in Mauritius under a Premium Visa may apply for an Occupation Permit if he intends to work or invest in Mauritius or a Residence Permit as a retired non-citizen on the following link: <https://edbmauritius.org/work-and-live-in-mauritius/> .

Can I acquire a residential property in Mauritius while being under a Premium Visa?

A foreign national may acquire a residential property developed under the Integrated Resort Scheme (IRS), Real Estate Scheme (RES), Property Development Scheme (PDS) or Smart City Scheme (SCS). The foreign national is also allowed to acquire an apartment located in a building of at least ground plus two floors.

Taxation

- Mauritian-sourced income of a Premium Visa holder (e.g. emoluments for work performed remotely in Mauritius) will be taxed on a remittance basis. That money spent in Mauritius through the use of foreign credit or debit cards will not be deemed to have been remitted to Mauritius.
- The holder of a Premium Visa will be liable to pay income tax on money brought and deposited in a bank account in Mauritius. As an additional facility, such bank deposits will not be subject to income tax if a declaration is made to the effect that the required tax has been paid thereon in his country of origin or residence.

Submit your application for a Premium Visa through the online portal on:

[Apply for Premium Visa](#)

© Economic Development Board
Ground Floor, 7 Exchange Square, Wall Street
Ebene
Phone (230) 203 3800 • Fax (230) 210 8560
Email: premiumvisa@edbmauritius.org • Website: www.edbmauritius.org

Annex - Foreign nationals from the following countries are eligible to apply for the premium visa before entering Mauritius.

Important: Foreign nationals from countries not listed below are required to enter Mauritius on a Tourist Visa and submit their online application for the Premium Visa during their stay in Mauritius.

SN	Country	SN	Country	SN	Country
1	Angola	39	Grenada	77	Qatar
2	Antigua and Barbuda	40	Guyana	78	Romania
3	Argentina	41	Hong Kong	79	Rwanda
4	Australia	42	Hungary	80	Russian Federation (Russia)
5	Austria	43	Iceland	81	Samoa (Western)
6	Bahamas	44	India	82	San Marino
7	Bahrain	45	Ireland	83	Saudi Arabia
8	Barbados	46	Israel	84	Seychelles
9	Belgium	47	Italy	85	Sierra Leone
10	Belize	48	Jamaica	86	Singapore
11	Benin	49	Japan	87	Slovenia
12	Botswana	50	Kenya	88	Slovakia
13	Brazil	51	Kiribati	89	Solomon Islands
14	Brunei Darussalam	52	Korea (South Republic)	90	South Africa
15	Bulgaria	53	Kuwait	91	Spain
16	Burundi	54	Latvia	92	St Kitts and Nevis
17	Canada	55	Lesotho	93	St Lucia
18	Cape Verde	56	Liechtenstein	94	St Vincent & Grenadines
19	Chile	57	Lithuania	95	Suriname
20	China	58	Luxemburg	96	Swaziland
21	Congo (Brazzaville)	59	Macau SAR	97	Sweden
22	Democratic Rep. of Congo	60	Malawi	98	Switzerland
23	Croatia	61	Malaysia	99	Tanzania
24	Cyprus	62	Maldives	100	Tchad
25	Czech Republic <i>ex</i> Czechoslovakia	63	Malta	101	Tonga
26	Denmark	64	Mexico	102	Trinidad & Tobago
27	Dominica	65	Monaco	103	Tunisia
28	Egypt	66	Mozambique	104	Turkey
29	Estonia Republic	67	Namibia	105	Tuvalu
30	Fiji	68	Nauru	106	Uganda
31	Finland	69	Netherlands	107	Ukraine
32	France	70	New Zealand	108	United Arab Emirates
33	Gabon	71	Norway	109	United Kingdom
34	Gambia	72	Oman	110	United States of America
35	Georgia	73	Papua New Guinea	111	Vanuatu
36	Germany	74	Paraguay	112	Vatican
37	Ghana	75	Poland	113	Zambia
38	Greece	76	Portugal	114	Zimbabwe

Travailler et Vivre à l'île Maurice, une destination « Covid-Safe » sous le Premium Travel Visa FAQ

A propos du Premium Visa

Le Premium Visa vise à encourager les ressortissants étrangers à venir s'installer à l'île Maurice pour le travail, les loisirs ou la retraite, dans une destination « COVID-safe », pour une période au-delà de six mois jusqu'à un an, avec une option de renouvellement.

Qui sont éligibles?

Tout non-citoyen de la liste des pays répertoriés en **Annexe** est éligible pour faire une demande pour le Premium Visa.

Important : Les personnes originaires de pays ne figurant pas sur la liste ci-dessous peuvent toujours venir à Île Maurice sur un visa touristique. Elles pourront soumettre leur demande de visa Premium en ligne pendant leur séjour à Maurice.

Quelle est la période de validité?

Le Premium Visa est valable pour une période au-delà de six mois jusqu'à un an et est renouvelable.

Ce visa est obligatoire pour ceux désirant séjourner à Maurice pendant une période supérieure à 180 jours durant une année. Pour ceux qui y séjourneront pendant moins de 180 jours, un visa touristique est accordé à l'arrivée à Maurice.

Quelles sont les conditions applicables ?

Le demandeur doit fournir une preuve d'hébergement pour le séjour et doivent disposer d'une assurance de voyage et médicale pour la durée du séjour envisagé. Les critères suivants doivent également être remplis :

- i. le demandeur ne doit pas intégrer le marché du travail à Maurice
- ii. le lieu d'activité principal et / ou la source de revenus et de bénéfices doivent être en dehors de l'île Maurice
- iii. preuves documentaires en fonction de la demande, telles que le but de la visite, l'hébergement, etc
- iv. autres exigences de l'immigration (toutes les autres conditions d'entrée pour l'île Maurice actuellement en vigueur s'appliqueront également).

Mode d'application

La demande pour un Premium Visa est faite par voie électronique. Cliquez sur le lien pour soumettre votre demande [Apply for Premium Visa](#).

Les éléments et documents importants pour soumettre la demande

		Première demande	Renouvellement
Documents			
1	Formulaire de demande en ligne	✓	✓
2	Copie de passeport valide	✓	✓
3	Photo d'identité conforme aux normes	✓	Pas Applicable
4	Billet d'avion (incluant réservation pour le billet de retour dépassant 6 mois)	✓	✓
5	Assurance de voyage et médicale couvrant la durée du séjour	✓	✓
6	Preuve d'hébergement	✓	✓
(i)	Réservation d'hotel / Contrat de location ou	✓	✓
(ii)	Si sponsorisé localement (lettre écrite émanant de la personne hôte, preuve d'adresse, copie d'identité or permis de résidence)	✓	✓
7	Preuve de fonds:		
(i)	Relevé de compte bancaire pour les trois derniers mois	✓	✓
(ii)	Preuve de revenu mensuel ou contrat d'emploi (USD 1500 par adulte pour les dépenses mensuelles et USD 500 pour chaque dépendant (enfant) âgé de moins de 24 ans)	✓	✓
8	Personnes à charge:		
(i)	Epoux/Epouse – Certificat de mariage	✓	Pas Applicable
(ii)	Enfant/s– (a) Certificate de naissance (b) Lettre certifiant le consentement parental dans le cas où l'enfant est accompagné par un seul parent	✓	Pas Applicable
		✓	✓
9	Tout autre document exigé par le bureau		
<i>Tout document en langue étrangère doit être accompagné d'une traduction certifiée en anglais ou en français.</i>			

La validation du visa: Le visa, est-il délivré par e-mail?

Une fois la demande soumise, il vous suffira tout simplement de vérifier votre boîte électronique. Le e-visa (visa électronique) sera délivré par e-mail.

Visa gratuit

Le Premium Visa est délivré gratuitement. Il n'y a pas de frais de traitement pour les demandes.

Protocoles de santé

Tous les passagers sous le Premium Visa devront passer par les protocoles sanitaires établis par le Ministère de la Santé et du Bien-être. Veuillez consulter le lien suivant pour les mises à jour : <https://mauritiusnow.com/>.

Visa touriste pour des vacances ne dépassant pas 180 jours.

Un visa touriste est accordé pendant une courte durée pour un voyage d'agrément. Les ressortissants étrangers sont accordés un visa touriste pour une période cumulative ne dépassant

pas 180 jours par année. Les ressortissants étrangers provenant de la liste des pays spécifiés à l'annexe sont accordés un visa touriste à leur arrivée à l'aéroport de Maurice.

Je suis arrivé à Maurice avec un visa touriste. Puis-je déposer une demande pour un Premium Visa?

Oui, vous pouvez certainement présenter une demande pour un Premium Visa durant votre séjour à Maurice.

Puis-je demander un permis d'occupation ou un permis de résidence si je souhaite travailler ou vivre plus longtemps à Maurice ?

Un ressortissant étranger séjournant à Maurice sous le Premium Visa peut soumettre une demande pour un permis d'occupation s'il a l'intention de travailler ou d'investir à Maurice ou un permis de résidence en tant que non-citoyen retraité sur le lien suivant: <https://www.edbmauritius.org/travailler-et-vivre-a-Maurice/>.

Puis-je acquérir une propriété résidentielle à Maurice tout en étant sous un Visa Premium ?

Un ressortissant étranger peut acquérir une propriété résidentielle développée sous les programmes tels que Integrated Resort Scheme (IRS), Real Estate Scheme (RES), Property Development Scheme (PDS) ou le Smart City (SCS). L'étranger est également autorisé à acquérir un appartement situé dans un immeuble d'au moins rez-de-chaussée plus deux étages.

Imposition fiscale

- L'argent dépensé à Maurice au moyen de cartes de crédit ou de débit étrangères ne serait pas soumis à l'impôt.
- Le titulaire d'un Premium Visa sera tenu de payer l'impôt sur le revenu sur l'argent déposé sur un compte bancaire à Maurice. En outre, ces dépôts bancaires ne seront pas soumis à l'impôt sur le revenu si une déclaration est faite selon laquelle l'impôt requis a été payé dans son pays d'origine ou de résidence.

Avez-vous des questions?

Pour toute question/assistance, veuillez contacter l'EDB sur le 2033800 ou premiumvisa@edbmauritius.org.

Soumettez votre demande en ligne sur le lien suivant:

[Apply for Premium Visa](#)

Novembre 2023

© Economic Development Board
Ground Floor, 7 Exchange Square, Wall Street
Ebene
Phone (230) 203 3800 • Fax (230) 210 8560
Email: premiumvisa@edbmauritius.org • Website: www.edbmauritius.org

Annexe - Les ressortissants étrangers des pays suivants peuvent demander le visa premium avant leur arrivée à Maurice.

Les non-citoyens des pays ne figurant pas sur la liste ci-dessous doivent se rendre à Maurice sur un visa touriste et soumettre leur demande pour le Premium Visa durant leur séjour à Maurice.

SN	Pays	SN	Pays	SN	Pays
1	Angola	39	Grenada	77	Qatar
2	Antigua and Barbuda	40	Guyana	78	Romania
3	Argentina	41	Hong Kong	79	Rwanda
4	Australia	42	Hungary	80	Russian Federation (Russia)
5	Austria	43	Iceland	81	Samoa (Western)
6	Bahamas	44	India	82	San Marino
7	Bahrain	45	Ireland	83	Saudi Arabia
8	Barbados	46	Israel	84	Seychelles
9	Belgium	47	Italy	85	Sierra Leone
10	Belize	48	Jamaica	86	Singapore
11	Benin	49	Japan	87	Slovenia
12	Botswana	50	Kenya	88	Slovakia
13	Brazil	51	Kiribati	89	Solomon Islands
14	Brunei Darussalam	52	Korea (South Republic)	90	South Africa
15	Bulgaria	53	Kuwait	91	Spain
16	Burundi	54	Latvia	92	St Kitts and Nevis
17	Canada	55	Lesotho	93	St Lucia
18	Cape Verde	56	Liechtenstein	94	St Vincent & Grenadines
19	Chile	57	Lithuania	95	Suriname
20	China	58	Luxemburg	96	Swaziland
21	Congo (Brazzaville)	59	Macau SAR	97	Sweden
22	Democratic Rep. of Congo	60	Malawi	98	Switzerland
23	Croatia	61	Malaysia	99	Tanzania
24	Cyprus	62	Maldives	100	Tchad
25	Czech Republic	63	Malta	101	Tonga
26	Denmark	64	Mexico	102	Trinidad & Tobago
27	Dominica	65	Monaco	103	Tunisia
28	Egypt	66	Mozambique	104	Turkey
29	Estonia Republic	67	Namibia	105	Tuvalu
30	Fiji	68	Nauru	106	Uganda
31	Finland	69	Netherlands	107	Ukraine
32	France	70	New Zealand	108	United Arab Emirates
33	Gabon	71	Norway	109	United Kingdom
34	Gambia	72	Oman	110	United States of America
35	Georgia	73	Papua New Guinea	111	Vanuatu
36	Germany	74	Paraguay	112	Vatican
37	Ghana	75	Poland	113	Zambia
38	Greece	76	Portugal	114	Zimbabwe